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Algemene beschouwingen Kadernota 2017-2020 uitgesproken op 26 mei 2016

Voorzitter,
Na vele jaren van alleen maar bezuinigen heeft de Z.O.G. fractie met veel 
genoegen deze Kadernota gelezen. 
Maar het blijft alleen wel heel erg lastig uit te leggen dat in de voorgaande jaren 
met miljoenen tegelijk, zwaar moest worden bezuinigd, terwijl nu opnieuw een 
bedrag van maar liefst ruim 10 miljoen euro over is uit het rekening-resultaat 2015.
Natuurlijk is het geld dat niet één op één over gebleven is uit de begrotings-posten 
waar eerder op is bezuinigd, daarvoor in te zetten. Daarom begrijpen we ook dat 
het mooie overgehouden bedrag van ruim 10 miljoen euro, helaas te onzeker is om 
daarmee een aantal eerdere bezuinigingen ongedaan te maken. 
Dan is er ook een mooi bedrag van 9,7 miljoen euro inzetbaar door vrijvallen uit 
het weerstandsvermogen.

De decentralisaties verlopen in Zaanstad goed. Toch mag onze aandacht voor de 
mensen die er vanuit noodzaak gebruik van moeten maken niet verslappen.
Het is belangrijk dat de sociale wijkteams zich steeds verder ontwikkelen en 
blijvend naar buiten treden. 
Bestuurlijk is het beleid van de decentralisaties wel bekend maar voor veel mensen 
die voor de eerste keer een hulpvraag hebben een onbekend terrein.

De eerste visie van MAAK-Zaanstad is inmiddels besproken met de raad.
Er staan veel ambitieuze plannen in, maar er zal gekozen moeten worden. Niet op 
de eerste plaats omdat het geld lang niet toereikend is om alles aan te pakken, maar 
van even groot belang is het draagvlak behouden van onze inwoners, het 
bedrijfsleven en organisaties.  

Toch is alles niet rozengeur en maneschijn. Immers er leven nog te veel mensen in 
armoede. Mensen moeten nog steeds te lang op woonruimte wachten en dat 
veroorzaakt frustratie. Daarom zal er wat de Z.O.G. betreft blijvende zorg en 
aandacht zijn voor woningbouw voor doelgroepen op maat. Zowel in de sociale 
sector als in het duurdere segment. Er zal steeds moeten worden bewaakt dat voor 
de juiste doelgroepen wordt gebouwd.

De nieuwbouw van het zwembad de Crommenije kost een miljoen extra. Een 
zware tegenvaller maar toch gaat de Z.O.G. er voor. Het is van groot belang om in 
een grote gemeente van ruim 150-duizend inwoners een openluchtbad te hebben.
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Wij vinden dat een grote gemeente als Zaanstad ook best een Hockey-club binnen 
haar stadsgrenzen mag hebben. Het lastige is wel om daar een passend budget voor 
te vinden en dan ook nog een locatie waar het mogelijk gemaakt kan worden. 
En dan moet het draagvlak van omwonenden zo groot zijn, dat er geen langdurige 
rechtszaken gevoerd gaan worden. Al met al, een grote wens en daar zal zeker nog 
breed over gesproken worden in de gemeenteraad.

De ambitie om van Zaanstad een blijvend aantrekkelijke stad te maken moet zeker 
worden vastgehouden.
De economie trekt weer iets aan en daarmee ook de werkgelegenheid. 

De woonlasten in Zaanstad zijn nog steeds hoog en daarom vinden wij het 
verstandig, om opnieuw geen extra verhoging van de belastingtarieven en de OZB 
op te nemen in de begroting naast de prijsindex van ruim 1 procent.

Op het gebied van de openbare ruimte is de afgelopen jaren veel gebeurd. Veel 
wijken in Zaanstad liggen er weer netjes bij. In veel wijken is en wordt hard 
gewerkt aan het riool, het groen en de bestrating. Maar er moet ook nog veel 
gebeuren.
Het voorstel om meer aandacht te hebben voor ecologie steunen we van harte.

De kwaliteit van de onderwijsgebouwen is verhoogd. Er zijn nieuwe 
onderwijsgebouwen gebouwd en er staan er nog een aantal op de planning om 
gebouwd te worden. Onze kinderen verdienen goede huisvesting.

Voor burgerinitiatieven heeft de Z.O.G. veel waardering. De burgerinitiatieven 
zullen in de geest van deze tijd een steeds grotere vlucht nemen en deze zullen daar 
waar mogelijk gefaciliteerd moeten worden door de gemeente en daar hoort 
maatwerk bij. 
Wij vinden het belangrijk om dit te blijven benadrukken.

De aankomende weken gaan de raad en het college verder spreken over de 
Kadernota.  Daar doet de Z.O.G. graag aan mee. Wat ons betreft gaat het onder 
andere over, de Sociale Wijkteams, MAAK-Zaanstad, leerlingenvervoer  en 
Veiligheid en Handhaving

De Z.O.G. bedankt de ambtenaren voor hun inzet.


